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ACTA DE COMISSIÓ DE GOVERN 
 
 
Data: 21 de novembre de 2017 
Lloc: Regidoria del Districte (1a planta) 
Hora: 18:00 h 
 
 
Presideix: 
 
 
Conseller Sr. Carlos Izquierdo Lázaro en substitució de l’Ima. Sra. Janet Sanz Cid, Regidora 
del Districte, conforme Decret de delegació de data 21 de novembre de 2017, en aplicació de 
l’article 26 de les Normes Reguladores de Funcionament dels Districtes i l’article 24 del 
Reglament Intern del Districte de Nou Barris. 
 
Assistents: 
 
Carolina Recio Cáceres 
Yolanda Fortes Picas 
Esther Flaquer García 
Jennifer Coronado Ortega 
Juan Medina Rodríguez 
Antoni Tallada Martínez 
 
Absents: 
 
Manuel Cubero Argente 
 
Convidats: 
 
Gemma Arau i Ceballos, Gerent del Districte 

 
Secretari: 
 
Ricardo Fernández Aranda, Lletrat, Secretari del Districte. 
 
Constatada la existència de quòrum legal, la presidència delegada obre la sessió a les divuit 
hores i cinc minuts. 
 
D'acord amb la convocatòria efectuada per la Regidora del Districte, Sra. Janet Sanz Cid, 
l'ordre d'aquesta sessió està integrada pels següents punts: 
 

• Lectura i aprovació de l'acta de la sessió anterior de 16-10-2017 
• Preparació de l'ordre del dia del proper plenari ordinari del Districte previst pel dia 

28/11/2017 a les 19:00 hores 
• Aprovació dels preus públics del Districte de Nou Barris pel 2018. 
• Precs i preguntes 
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Desenvolupament de la sessió: 
 
 
PRIMER PUNT.- Lectura i aprovació de l’acta de la sessió anterior de 16 d’octubre de 
2017 
 
A la carpeta facilitada a tots els conselleres/eres membres de la Comissió de govern se’ls 
facilita còpia de l’esmentada acta i, sens perjudici, si s’escau, de revisió a posteriori per part 
dels consellers assistents, no es formula cap objecció i queda aprovada. 
 
 
SEGON PUNT.- Preparació de l’Ordre del Dia del Plenari ordinari del Districte, previst pel 
dia 28-11-2017. 
 
Nota inicial: Per motius polítics, es va suspendre el consell plenari previst inicialment pel dia 30 
d’octubre de 2017. Per tant, s’acumulen en aquest proper plenari els punts de l’ordre del dia del 
plenari suspès més el que s’incorporen específicament per aquest plenari. En conseqüència, 
als consellers/eres membres de la Comissió de Govern, se’ls facilita a les carpetes la 
documentació específica d’aquest plenari i no pas la documentació corresponent al plenari 
suspès del 30 d’octubre perquè la dita documentació ja havia estat facilitada en el seu moment. 
 
No obstant això, a la carpeta facilitada a tots els conselleres/eres membres de la Comissió de 
govern, se’ls facilita la proposta inicial d'odre del dia de l'esmentat plenari. 
 
Entrant en el desenvolupament del proper plenari, el secretari comunica que l’ordre del dia 
d'aquest plenari ordinari començarà com és habitual amb la lectura i aprovació, si s’escau, de 
l’acta de la sessió anterior del 6 de juliol de 2017. L’esmentada acta la disposen des de 
l’anterior consell plenari suspès per tal que formulin les esmenes que entenguin oportunes a la 
secretaria del Districte. 
 
L’ordre del dia inclou, abans de la part informativa, sota el títol Cartipàs, restar assabentat dels 
següents documents: a) Decret d’Alcaldia de 5 d’octubre de 2017 de nomenament de la Sra. 
Noemí Martín Peña com a membre del Consell Municipal del Districte de Nou Barris pel grup 
municipal de Ciutadans, en substitució del Sr. Raúl Medina Román; b) Pressa de possessió en 
data 11 d’octubre de 2017 del càrrec de consellera del Districte de Nou Barris de la Sra. Noemí 
Martín Peña; c) Decret de la Regidora del Districte de data 11 d’octubre de 2017 del règim de 
dedicació de la consellera Sra. Noemí Martín Peña;  d)  Decret de la Regidora del Districte de 
data 13 d’octubre de 2017 de modificació de la designació de la representació del grup 
municipal de Ciutadans en els diferents òrgans de govern i participació continguts al cartipàs 
del Districte de Nou Barris, com a conseqüència del nomenament de la Sra. Noemí Martín 
Peña com a membre del Consell Municipal del Districte de Nou Barris pel grup municipal de 
Ciutadans, en substitució del Sr. Raúl Medina Román; e) E) Decret de la Regidora del Districte 
de data 16 de novembre de 2017 de modificació de la composició de la Comissió de Govern en 
el sentit de separar com a membres de la mateixa als consellers del grup municipal del Partit 
dels Socialistes de Catalunya (PSC) Sr. Gabriel Garcia Duarte, Sr. Mario García Gómez i Sra. 
Núria Gaig Jané; i F) Decret de la Regidora del Districte de data 20 de novembre de 2017 de 
modificació dels consellers responsables de les conselleries de govern per Àrees, de 
modificació de les presidències dels consells de barri de Verdum, Guineueta i Vilapicina i Torre 
Llobeta i presidències dels consells sectorials de comerç, persones amb discapacitat i gent 
gran. En relació a aquest últim punt es facilita a les carpetes dels consellers/eres de govern un 
exemplar actualitzat del cartipàs del districte, ateses les diferents modificacions efectuades tant 
a nivell polític en els darrers mesos com a nivell de tècnics secretaris dels òrgans de 
participació del Districte. 
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Al respecte, el conseller Sr. Antoni Tallada Martínez, a l’observar els canvis en diverses 
presidències dels consells sectorials com a conseqüència de la ruptura de l’acord de govern 
amb el PSC, pregunta si hi ha consell sectorial de joventut, atesa la nova atribució com a 
conseller de l’àrea de joventut. El conseller tècnic Sr. Carlos Izquierdo diu que no hi ha un 
consell sectorial específic sobre aquesta matèria però això no vol dir que no es tingui d’ocupar 
d’aquesta matèria atesa la seva responsabilitat com a conseller de l’àrea de joventut. 
Pel que fa a la part informativa, el despatx d’ofici consistirà en l'assabentat dels contractes del 
darrer període (en aquest cas del període 28-06-2017 a 13-11-2017 fusionant en un únic 
document els contractes del plenari suspès més els nous) per tal que es procedeixi al seu 
examen previ al plenari, facilitant una còpia a tots/es els/les consellers/eres de govern. El 
secretari informa als presents que si volen examinar algun contracte concret facin arribar la 
petició a la secretaria de la Direcció de Serveis Generals del Districte. 
 
En segon lloc, el plenari ha d’incloure el restar assabentat de l’aprovació si s’escau per part de 
la Comissió de Govern dels preus públics per l’any 2018. 
 
En aquest sentit, la gerent del Districte explica als/ a les consellers/eres membres de la 
Comissió de Govern que, d'acord amb l'informe justificatiu emès pel Director de Serveis a la 
Persones i Territori del Districte de Nou Barris en data 8 de novembre de 2017, la proposta de 
preus públics presenta com a característiques principals, continuar amb la directriu de no 
augmentar cap tarifa atesa la situació sòcio econòmica actual complexa a un Districte com el 
de Nou Barris (increment zero), mantenir una política de compensació en el cas dels aturats 
amb una reducció de la quota, s’afegeixen preus públics de nous equipaments que es posaran 
en marxa el primer trimestre de l’any 2018 com són els Casals de Barri de Trinitat Nova i 
Verdum així com inclusió de preus públics en la Casa de l’aigua donat que no tenia preus 
públics i nous preus de tallers d’equipaments de gent gran. Per últim, s’incorporen alguns preus 
complementaris per reforçar la proposta en els centres cívics Can Basté, Masia can Verdaguer, 
Torre Llobeta i Zona Nord amb preus familiars i infantils i es revisen els preus dels cursos i 
tallers del casal de barri de Prosperitat. 
 
Als/a les consellers/eres se'ls facilita dintre de les seves carpetes tant l'informe de justificació 
com la relació completa dels preus públics del equipaments municipals del Districte per l'any 
2018 pel seu coneixement. 
 
La Gerent també informa als/a les consellers/eres que, pel que fa a altres serveis que no són 
competència del Districte i, en concret, les instal·lacions esportives de ciutat, l'IBE ha previst un 
increment de preus del 2% llevat del cas de Can Cuiàs que s'ha pactat un increment zero. 
 
En aquest sentit, els consellers Sr. Juan Medina i Esther Flaquer pregunten per la incorporació 
de preus públics a l’equipament de Casa de l’Aigua que fins ara no se’ls cobrava res a les 
entitats i és allà on fan les seves reunions habituals. 
 
La Gerent del Districte respon que, com disposaran del nou Casal de Barri de Trinitat Nova 
amb uns 1000 m2 les entitats faran les seves reunions habituals en el casal de Barri i, per tant, 
els preus aplicats a la casa de l’Aigua són preus generals per a tothom. 
 
La consellera Sra. Jennifer Coronado mostra la seva preocupació perquè determinades entitats 
(posa l’exemple dels testimonis de Jehovà però podrien ser altres amb ideologia no adequada) 
si paguen les tarifes poden fer les seves activitats en equipaments com la casa de l’aigua ara 
que inclouran preus generals per a tothom. El conseller tècnic Sr. Carlos Izquierdo diu que 
equipaments com la Casa de l’Aigua són equipaments públics i, si són entitats legals, no han 
de tenir problemes de fer activitats en aquests equipaments si paguen les tarifes establertes. 
No obstant això, el conseller tècnic diu que per l’any vinent s’haurà de fer una reflexió tant 
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tècnica com política per a la revisió d’alguns preus públics en alguns casos, ateses les 
demandes d’algunes entitats gestores d’equipaments municipals. 
 
Per últim, el conseller Sr. Juan Medina es queixa que  a les instal·lacions esportives tant a nivell 
de ciutat com a nivell del propi Districte, s’apliquen preus diferents per instal·lacions esportives 
de similar naturalesa i entén que s’haurà de revisar aquesta situació perquè no s’acaben de 
saber els criteris pels quals s’apliquen preus diferents segons cada instal·lació esportiva. 
 
En segon lloc, es presenten dos mesures de govern: a) una mesura de govern sota el títol Pla 
de Barris de Roquetes que s’havia de presentar en el plenari suspès. Es facilita als membres 
de la Comissió de Govern el document definitiu. La consellera portaveu Sra. Carolina Recio 
Cáceres diu que no s’ha produït cap modificació des del mes d’octubre, el document és definitiu 
i es remet a les explicacions que ella mateixa va donar en relació a la dita mesura a la Comissió 
de Govern del 16 d’octubre reflectida en acta. 
 
b) una mesura de govern sota el títol Consell Escolar Municipal de Nou Barris: consell educatiu 
de districte. Es facilita als membres de la Comissió de Govern el document definitiu. La 
consellera portaveu Sra. Carolina Recio Cáceres diu que és una mesura que la consellera Sra. 
Yolanda Fortes ha estat treballant en el marc del Consell Escolar. Es una mesura que recull el 
Districte però que ve de ciutat, en concret, d’una mesura de govern de l’any 2016 sota el títol 
Impuls al Projecte Educatiu de Ciutat per fer de Barcelona una ciutat de la innovació 
pedagògica. Afegeix que la mesura vol transitar cap a un consell educatiu mes participatiu, més 
flexible i menys rígid com succeeix en l’actual Consell Sectorial Escolar. S’ha treballat amb la 
Comissió Permanent del Consell Escolar i vol destacar que la reforma pretén impulsar la 
creació de comissions tècniques de treball àgils i eficaces com a metodologia de treball. 
 
El conseller Sr. Juan Medina diu que la mesura es va presentar a la sessió ordinària del Consell 
Sectorial Escolar del dia 20 de novembre i no va haver objecció alguna pels assistents. 
 
La part informativa del plenari culminarà amb l’habitual informe de la Regidora. La Gerent 
informa que l’informe contindrà les mateixes qüestions ja previstes pel plenari suspès, és a dir 
el balanç de les activitats culturals i esportives d’estiu, el programa de convivència, la valoració 
de les matriculacions amb la tarifació social de les escoles bressol i el bloc d’habitatge. A més, 
s’incorporarà a l’informe l’estat d’execució de les obres pel plenari. Afegeix que no es parlarà 
de més coses perquè el plenari és molt dens i com passa darrerament, el document incorpora 
les dades de gestió però la regidora s’inclina més per un relat amb contingut polític. En aquest 
sentit, la consellera Sra. Carolina Recio diu que segurament l’informe haurà d’incorporar 
mencions a l’actual context polític. 
 
El conseller Sr. Juan Medina exposa que en el Consell Sectorial Escolar del dia anterior alguns 
membres van expressar la seva preocupació pel tema del desprestigi que està patint el model 
educatiu de Catalunya mitjançant notícies i declaracions tendencioses i interessades. Hi ha 
pintades a les parets... i el col·lectiu docent hi viu amb molta preocupació. Fins i tot es va 
acordar al Consell Escolar portar aquesta qüestió al Consell Plenari Municipal de Barcelona. 
 
La consellera portaveu Sra. Carolina Recio Cáceres diu que en aquest plenari es presenta una 
declaració institucional relacionada amb aquesta qüestió i conclou que considera que han de 
posar en valor i treure pit per moltes coses que en matèria d’educació s’han fet en aquest 
mandat. En aquest sentit, la Gerent del Districte suggereix recuperar un informe de gestió que 
es va fer en el seu moment com a suport al relat polític. 
 
D’altra banda, la consellera Sra. Jennifer Coronado diu que va encarregar un informe sobre la 
campanya de gossos a la Direcció de Serveis a les Persones. Ara veu que algunes dades 
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surten a l’informe de la regidora i voldria tenir aquest informe per poder-lo exposar en els 
consells del que forma part perquè li vindria molt bé. 
 
Entrant en la part decisòria, el secretari informa que passen a plenari cince punts, dels quals 
quatre venen del plenari suspès: a) Informar sobre l’aprovació inicial, de conformitat amb 
l’article 68.1 a) de la Carta Municipal de Barcelona, del Pla Especial Urbanístic i de Millora 
Urbana per a la regulació de l’equipament docent i esportiu situat al Parc de Fornells al Districte 
de Nou Barris, promogut pel Consorci d’Educació de Barcelona (escola Antaviana), b) Informar 
sobre l’aprovació inicial, de conformitat amb l’article 68.1 a) de la Carta Municipal de Barcelona, 
del Pla Especial Urbanístic per a la regulació de l’equipament docent situat al carrer Pedrosa, 
núm. 16-20, promogut pel Consorci d’Educació de Barcelona.(escola Institut Trinitat Nova); c) 
Informar la proposta de modificació dels límits de les Àrees Bàsiques de Salut Porta, 
Prosperitat i Verdum (8B/8D/8E) a Àrea Bàsica de Salut Porta, 8K i Àrea Bàsica de Salut 
Prosperitat-Verdum, 8L i Guineueta 8F, d’iniciativa del Consorci Sanitari de Barcelona; i d) 
Informar la proposta de modificació dels límits territorials de les Àrees Bàsiques de Salut 
Vilapicina 8A i Turó de la Peira 8C per tal que constitueixin una sola àrea territorial (8A+8C) 
anomenada Turó-Vilapicina 8C, d’iniciativa del Consorci Sanitari de Barcelona. 
 
La consellera portaveu Sra. Carolina Recio diu que les explicacions ja es van donar en 
l’anterior comissió de govern a la que es remet i subratlla que les dos propostes de modificació 
dels límits territorials de les ABS es tractaran en un únic punt (una única intervenció de la 
consellera responsable Sra. Esther Flaquer) però hi haurà dos votacions i, per últim, el secretari 
informa que el PEU del carrer pedrosa, 20 es passa la documentació definitiva, atès que, al 
mes d’octubre només era una proposta pendent d’aprovació per part de la Comissió de Govern 
de ciutat, per la qual cosa, es facilita de nou la notificació i la fitxa corresponent. 
 
El cinquè punt que s’incorpora en aquest plenari és el relatiu a informar sobre el projecte de 
pressupostos de l’Ajuntament de Barcelona (de ciutat i de Districte) per l’any 2018. 
 
La Gerent del districte efectua una exposició tècnica especificant que se segueix apostant per 
un increment del pressupost (2,4%) amb un increment global respecte de l’any 2015 de 80 
milions d’euros. Així mateix, el pressupost reflecteix l’aposta per la millora de la mobilitat 
sostenible (xarxa de bus, carrils bici...) així com un increment en la política de recursos 
humans. En la presentació facilitada surten totes les dades a tenir en compte. 
 
Pel que fa al pressupost del Districte, la Gerent explica els motius pels quals surt un increment 
negatiu del 0,29%: hi ha temes que s’han traspassat a les àrees i altres consideracions però 
especifica que es preveu una bossa de contingències que fa que a la pràctica sigui un 
increment pressupostari real. De fet, concreta que hi ha dos partides que suposen un increment 
real del pressupost en un 2,62% i creu que s’ha de posar en valor que en el període entre el 
2015 i el 2018 el pressupost global del districte haurà augmentat un 27,93%. En tot cas, en el 
llibre verd de l’Ajuntament accessible a tothom hi ha tota la informació relativa al pressupost 
2018.  
 
D’altra banda, la gerent afegeix una sèrie de consideracions sobre el pressupost: 1) la 
modificació de la Llei de Contractes en que els contractes de concessió de serveis passen ara 
a contractes de serveis implica que hi ha una partida pressupostària que l’hem de passar de 
Capítol VI a Capítol II. En aquest sentit, s’ha tingut de dotar d’una partida de 500.000 euros 
aproximadament per aquest canvi (previsió de l’IVA i millores) i els diners sortiran de la bossa 
de contingències; 2) S’han detectat en molts Casals de Gent Gran Juntes sense capacitat 
operativa d’obrir i tancar l’equipament. Per aquest motiu s’ha dotat amb 570.000 euros per 
l’obertura, tancament i dinamització dels Casals de Gent Gran del Districte; 3) Altres partides a 
destacar són Obertura dels Casal de Barri de Verdum i Trinitat Nova, el casal de Joves de 
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l’Ateneu La Bòbila amb 40.000 euros o el conveni de gestió cívica del Poliesportiu Valldaura 
amb 10.000 euros. 
 
A canvi, la Gerent explica que una partida de 160.000 euros destinada a temes d’habitatge, 
com a conseqüència de la proposta de centralització de competències, fa que aquests diners 
es quedin al Districte. 
 
Així també s’adverteix als consellers/eres d’algun error en el Capítol relatiu a les subvencions 
nominatives derivat que la informació es va haver de subministrar en el mes de juliol i des de 
aleshores hi ha hagut una evolució 
 
A continuació intervé el conseller tècnic Sr. Carlos Izquierdo qui vol agrair  la feina tècnica i 
l’esforç per a aconseguir un bon pressupost perquè veien problemes fins i tot per tancar 
equipaments tal i com es preveia el pressupost del Districte en un primer moment. 
 
D’altra banda, el conseller tècnic explica que, com ha succeït en anys anteriors però ara amb 
mes motiu que el mateix dia hi ha consell ciutadà i consell plenari que en el consell ciutadà 
intervindrà més aviat la Gerent del districte per a donar les explicacions més tècniques del 
pressupost mentre que en el plenari es farà mes la explicació política del pressupost. En aquest 
sentit, diu que se’ls farà arribar un argumentari polític pel consell plenari. 
 
El conseller Juan Medina pregunta on es poden veure els detalls del pressupost. La Gerent 
respon que tota la informació la pot trobar a la web de l’Ajuntament de Barcelona. 
 
Sense més assumptes a tractar, s’aprova la proposta de l’Ordre del dia del proper Plenari 
ordinari, sense perjudici de les variacions que, si escau, pugui introduir-hi la Junta de 
Portaveus.  
 
TERCER PUNT.- Aprovació dels preus públics del Districte de Nou Barris pel 2018 
 
Els principals trets característics d'aquesta proposta s'han tractat al despatx d'ofici del proper 
plenari i ara és el moment que els/les consellers/eres membres de la comissió de govern es 
pronunciïn sobre la dita proposta. El membres de la Comissió de Govern aproven per 
unanimitat la proposta de preus públics presentada. Aprovada la proposta de preus públics, 
passa al despatx d'ofici del proper plenari pel corresponent assabentat. 
 
QUART PUNT.-  Precs i preguntes. 
 
Cap conseller/a de govern formula pregunta alguna 
 
 
 
 
I sense més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió essent les divuit hores i cinquanta 
minuts. 
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